
 

 

 
Beste heer Van Schaik, 
 
Op 29 april 2025 heeft u, namens uw fractie, schriftelijke vragen gesteld op grond van 
artikel 42 van de Organisatieverordening van de gemeenteraad. Het onderwerp van uw 
vragen betreft een onderzoek naar een potentiële satellietlocatie van het AZC 
Scherpenzeel. Via deze brief ontvangt u onze beantwoording. 
 
Beantwoording vragen 

1. Uit de raadsinformatiebrief maak ik op dat de randvoorwaarden voor het mogelijk 
vestigen van een satellietlocatie onderzocht worden. Overweegt het college mee te 
werken aan de satellietlocatie? Zo ja, waarom en wat is er veranderd sinds 
november 2024 om toch mee te werken aan deze satellietlocatie?  Zo niet, waarom 
wordt er dan onderzoek gedaan naar de randvoorwaarden?  

  
Antwoord: 
Zoals blijkt uit de raadsinformatiebrief van 1 april 2025 is er niets veranderd. De gemeente 
Scherpenzeel en het COA onderzoeken de haalbaarheid van een 
satellietlocatie/Kleinschalige Opvanglocatie (KSO) in Scherpenzeel. Voor de haalbaarheid 
zijn zij voor een deel afhankelijk van voorzieningen die in mindere mate op de eigen locatie 
beschikbaar zijn. Er wordt door hen onderzocht of en in welke vorm deze beschikbaar 
gemaakt kunnen worden. Eventueel met behulp van een mobiel team van medewerkers 
van het COA die regulier (ook) in Barneveld op het AZC werkzaam zijn. Het COA en de 
gemeente Scherpenzeel werken momenteel aan een business case.  
 
Het College staat open voor deze vorm van burenhulp en een goede regionale 
samenwerking. Voorwaarde die wij daarbij gesteld hebben is dat er vooraf duidelijke 
afspraken zijn gemaakt en dat deze niet in strijd zijn met de al bestaande afspraken. 

 
2. Wat is de uitkomst van de eerste ambtelijke verkenning zoals benoemd in de 

raadsinformatiebrief?   
 
Antwoord: 
De gemeente Barneveld heeft bij deze ambtelijke verkenning aangegeven dat dagopvang 
van de mensen die gaan verblijven op de opvanglocatie in Scherpenzeel geen mogelijkheid 
is. Als randvoorwaarde voor een verkenning hebben wij aangegeven dat er gewerkt moet 
gaan worden met een mobiel team dat de begeleiding op de locatie in Scherpenzeel kan 
bieden.  
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Hiervoor moeten er op de potentiële KSO-locatie in Scherpenzeel aanvullende ruimtes, zoals 
een gespreksruimte, gerealiseerd worden. Ook wordt er gekeken naar het realiseren van 
ruimtes in bestaande (gemeentelijke) gebouwen in Scherpenzeel. Dit alles wordt 
meegenomen in de businesscase van het COA. 
 

3. Welke positie neemt het college in bij de gesprekken met Scherpenzeel? 
 
Antwoord: 
Uitgangspunt zijn de bestaande afspraken met omwonenden, het COA en de gemeenteraad. 
Deze afspraken moeten gerespecteerd worden. 
 

4. Welke randvoorwaarden ziet het college voor zich als het gaat om de 
satellietlocatie, naast het behouden van de huidige afspraken met het COA, 
waaronder opgenomen is dat er 300 asielzoekers opgevangen worden?  

 
Antwoord: 
Zie de beantwoording op vraag 2. 
 

5. In de bestuursovereenkomst is opgenomen dat in het AZC 300 asielzoekers 
opgevangen worden. Met het overdag opvangen van 100-120 asielzoekers vanuit 
de nachtopvang in Scherpenzeel zal er overdag een hoger aantal dan 300 
asielzoekers in het AZC aanwezig zijn. Zodoende concludeer ik dat dit niet in lijn is 
met de bestuursovereenkomst. Is het college het met mij eens dat het vestigen van 
een satellietlocatie ingaat tegen de afspraak dat we in het AZC 300 asielzoekers 
opvangen? Zo niet, waarom niet? Zo ja, waarom doet u verder onderzoek?   

 
Antwoord: 
Nee, satellietlocaties/kleinschalige opvanglocaties zijn er in verschillende vormen en 
maten. Het verkennen van het gebruik van een mobiel team leidt niet tot de aanwezigheid 
van extra asielzoekers op de locatie in Barneveld. De begeleiding wordt dan in Scherpenzeel 
geboden. Het College is dan ook van mening dat de huidige verkenning past binnen de 
kaders van de bestuursovereenkomst. 
 

6. Voor de Barneveldse VVD betekent het zijn van een goede buur niet dat gemeente 
Barneveld verantwoordelijkheden moet overnemen van onze buurgemeenten. Hoe 
ziet het college dit?   

 
Antwoord: 
De gemeente Scherpenzeel staat zelf aan de lat voor de eigen taken t.a.v. de opvang van 
vluchtelingen en asielzoekers. Dat betekent niet dat we niet gezamenlijk kunnen verkennen 
of er een voordeel te behalen is door voorzieningen gezamenlijk te realiseren.  
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7. Worden met het vestigen van een satellietlocatie de aantallen ook deels 
toegeschreven aan Barneveld?   

 
Antwoord: 
Nee. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
{{esl:Signer1:signature:size(150,50)}} {{esl:Signer2:signature:size(150,50)}} 
 
 
W. Wieringa J. van der Tak 
secretaris burgemeester 
 
 
 
 
 



 

 

  


